
BR-01.0063-8-2/07

Protokół nr 3/07
z posiedzenia Komisji Edukacji  i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa

odbytego w dniu 16 stycznia 2007 roku
w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa

W posiedzeniu,  któremu przewodniczyła  Marta  Patena  -  Przewodnicząca  Komisji, 
udział  wzięli  członkowie  Komisji  wg  listy  obecności  stanowiącej  załącznik  nr  1  oraz 
zaproszeni  goście  według  listy  obecności  nr   2  stanowiącej  załącznik  do  niniejszego 
protokołu.

Przewodnicząca Komisji  po stwierdzeniu quorum pozwalającego na podejmowanie 
prawomocnych decyzji o godzinie 16.00 otworzyła posiedzenie Komisji. 
Następnie przedstawiła  proponowany porządek posiedzenia.
Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu:
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 

Krakowa na lata 2007 - 2022 -  według druku nr 8.
2. Zaopiniowanie projektu  budżetu Miasta Krakowa na rok 2007  w zakresie 

merytorycznego działania Komisji -  według druku nr 7.
3. Sprawy bieżące.

Ad. 1.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 
Krakowa na lata 2007 - 2022 -  według druku nr 8.

Marcin Kopeć – Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii i Rozwoju Miasta omówił Wieloletni 
Plan  Inwestycyjny  Miasta  Krakowa  na  lata  2007–2022  w  zakresie  oświaty  –  zgodnie  z 
projektem  uchwały  według  druku  nr  8.  Poinformował,  że  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny 
Miasta  Krakowa  na  lata  2007-2022  jest,  obok  programów  sektorowych,  jednym  z 
podstawowych  narzędzi  wdrażania  Strategii  Rozwoju  Krakowa.  Będąc  wyrazem 
skoordynowanej  strategii  inwestycyjnej,  wskazuje  priorytetowe  kierunki  inwestowania  w 
Mieście oraz konkretne projekty inwestycyjne i  harmonogramy ich realizacji  w przyjętym 
horyzoncie  czasu.  Zapewnia  również  racjonalne  i  efektywne  wykorzystanie  środków 
dostępnych na inwestycje. 
Dokument  ten,  w  zakresie  inwestycji  strategicznych  z  uwagi  na  ich  specyfikę,  
tj.  znaczny wymiar  finansowy oraz  długi  okres  przygotowania  do  realizacji,  opracowany 
został dla 15 letniego horyzontu czasu (wyłączając rok budżetowy) tj.  na lata 2007-2022.  
W obszarze inwestycji programowych ograniczono jego szczegółowość do poziomu dziedzin 
programowania  na  lata  2007-2013.  Wydatki  na  poszczególne  inwestycje  programowe  na 
okres trzech lat (2007-2009) ujęte są w projekcie budżetu Miasta Krakowa na rok 2007. 
W dyskusji nad projektem uchwały między innymi głos zabierali:
Józef  Pilch  zwrócił  uwagę,  że  w  przedłożonym  do  zaopiniowania,  tak  obszernym 
dokumencie, wydatkom na edukację został poświęcony tylko zapis przedstawiający rozkład 
wysokości środków na poszczególne lata, bez wskazania propozycji zadań. Jest to dokument, 
z  którego  nic  nie  wynika,  z  którego  nie  można  dowiedzieć  się  ile  powinno  zostać 
wybudowanych sal gimnastycznych, ile boisk szkolnych powinno być zmodernizowanych, a 
co  najważniejsze  jaki  jest  program rozwoju  edukacji  i  oświaty  krakowskiej.  Uważał,  że 
Komisja nie powinna opiniować takiego dokumentu, który zawiera tylko wysokość kwot na 
poszczególne lata. 



Mirosław Gilarski był podobnego zdania. Podkreślił, że wie iż dokument ten jest potrzebny 
pod  aplikację  o  środki  z  Funduszy  Europejskich,  ale  w  dokumencie  tym  powinny  być 
wskazane konkretne zadania np. -  budowa sal gimnastycznych lub świetlic we wszystkich 
szkołach. 
Marta  Patena   uważała,  że  skoro  WPI  ma  służyć  pozyskiwaniu  środków  z  Funduszy 
Unijnych, to nic nie stoi  na przeszkodzie,  by wprowadzić konkretne zadania  np.  „Każda 
szkoła ma salę gimnastyczną” 
Wojciech Hausner podkreślił, że dokument ten nie zawiera żadnego perspektywicznego planu 
rozwoju edukacji w Krakowie. Opowiedział się za uwzględnieniem w planie pracy Komisji 
uczestniczenia  Komisji  Edukacji  i  Kultury  Fizycznej,  przy  opracowywaniu  tego  typu 
dokumentów.
Wacław Skubida – Dyrektor Biura Inwestycji wyjaśnił,  że są podane kwoty, które zostaną 
spożytkowane  na  edukację  według  potrzeb.  Był  zdania,  że  trudno  jest  mówić  o  tak 
długoletniej strategii edukacyjnej.
Elżbieta  Lęcznarowicz  –  Zastępca  Prezydenta  Miasta  wyjaśniła,  że  tak  długoterminowe 
ustalenie zadań dla oświaty nie jest możliwe, gdyż są one uzależnione od polityki edukacyjnej 
państwa, od odgórnych wytycznych.
Mirosław  Gilarski  wnioskował  o  przerwanie  dyskusji  nad  WPI  oraz  o  odstąpienie  od 
opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Miasta 
Krakowa na lata 2007 - 2022   - do chwili uzupełnienia dokumentu.
Wobec  powyższego  Przewodnicząca  poddała  pod  głosowanie  wniosek  o  odstąpienie  od 
opiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu przy: 5 głosach – za, 1 głosie – przeciw, 1 głosie – wstrzymującym, Komisja 
postanowiła  odstąpić  od  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Miasta Krakowa na lata 2007 – 2022.

Ad. 2.
Zaopiniowanie  projektu   budżetu  Miasta  Krakowa  na  rok  2007   w  zakresie 
merytorycznego działania Komisji -  według druku nr 7.

Przewodnicząca poinformowała, że w oparciu o poprawki zgłoszone przez członków Komisji 
został opracowany wykaz poprawek (załącznik do protokołu).
W wyniku  dyskusji  i  uzgodnień  nad  każdą  poprawką,  Członkowie  Komisji  wypracowali 
następujące poprawki:

Nr I   - wprowadzenie nowych zadań:
1) Szkoła Podstawowa Nr 2 – modernizacja kompleksu sportowego – rozpoczęcie inwestycji 

– 50 tys. zł,
2) Szkoła Podstawowa Nr 68  - rozbudowa wg istniejącej koncepcji – 70 tys. zł.
3) Szkoła Podstawowa oraz Przedszkole  Górka Narodowa – przygotowanie inwestycji  i 

wykup terenu – 6.800 mln zł, 
4) Przedszkole  –  Górka  Narodowa  –  Wschód  przygotowanie  inwestycji  i  wykup  terenu 

-1.700 mln zł, 
5) Szkoła Podstawowa Nr 21 – rozbudowa sali gimnastycznej – 2 mln zł,
6) Zespół  Szkół  Ogólnokształcących  Integracyjnych  Nr  1  ul.  Kijowska  –  budowa  sali 

gimnastycznej – I etap – 1 mln. zł,
7) Modernizacja i rozbudowa Domu Harcerza przy ul Reymonta – przygotowanie zadania, - 

środki w latach następnych,
8) VII LO – elewacje i schody zewnętrzne – docieplenie ścian,  wykonanie elewacji  oraz 

remont schodów zewnętrznych – 250 tys. zł,
9) VII LO – remont sanitariatów wraz z wymianą instalacji wod.-kan. – 150 tys. zł,
10) Szkoła Podstawowa Nr 50 – budowa sali gimnastycznej – przygotowanie dokumentacji – 

100 tys. zł,
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11) Szkoła Podstawowa Nr 32 – uszczelnienie fundamentów I etap – 500 tys. zł,
12) Szkoła Podstawowa Nr 31 – remont elewacji frontowej – 200 tys. zł,
13) Przedszkole Nr 76 – budowa nowego skrzydła – projekt i pozwolenie – 80 tys. zł,
14) Szkoła Podstawowa Nr 62 – budowa sali gimnastycznej – I etap – 1 mln zł.
15) Zespół Szkół Ogólnokształcących Integracyjnych ul. Lipińskiego – remont dachu – 130 

tys. zł,
16) Gimnazjum Nr 21 – budowa sali gimnastycznej – 100 tys. zł,
17) Szkoła Podstawowa Nr 66 – budowa sali gimnastycznej – 100 tys. zł,
18) Budowa Przedszkola na os. Kliny – kontynuacja – 350 tys. zł,
19) Budowa Przedszkola na os. Wróblowice – przygotowanie zadania –100 tys. zł,
20) Przedszkole na os. Złocień – dokumentacja – 100 tys. zł,
21) Modernizacja hali warsztatów szkolnych przy ul. Skrzyneckiego – 200 tys. zł,
22) Szkoła Podstawowa Nr 78 – budowa boiska sportowego – 200 tys. zł.
Środki na powyższe zadania należy pozyskać z zadania Nr S-9.6 Budowa Hali Widowiskowo 
– Sportowej (Czyżyny).
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wypracowane poprawki. W obecności 7 członków 
w głosowaniu przy 5 głosach – za, 0 gł. – przeciwnych, 2  gł. – wstrzymujących, Komisja 
przyjęła powyższe poprawki.
Poprawka  nr II.
1) Zwiększyć  środki  na  zadania  powierzone  Radom  Dzielnic  w  dziale  801  Oświata  i 

wychowanie o kwotę 3.200 mln zł,  tj. do kwoty 15 mln zł z przeznaczeniem na remonty 
placówek oświatowo – wychowawczych.

Środki na powyższe zadanie należy pozyskać  z zadania Nr X – Zarządzanie Miastem 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie poprawkę nr II. 
W obecności 7 członków w głosowaniu przy 7 głosach – za (jednogłośnie), Komisja przyjęła 
powyższą poprawkę.

W wyniku  przyjętych poprawek, Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem w jakiej 
formie  poprawki  te  mają  być  zgłoszone  –  czy  w  formie  załącznika  do  opinii,  czy  jako 
wniosek to Prezydenta, czy też będą indywidualnie zgłaszane przez członków Komisji.
Mirosław Gilarski wnioskował o odstąpienie od opiniowania projektu budżetu na rok 2007. 
Uważał,  że  przyjęte  poprawki  powinny być  zgłoszone jako poprawki  Komisji  Edukacji  i 
Kultury  Fizycznej.  Podobnego  zdania  był  Józef  Pilch  uznając,  że  gdy będą  to  poprawki 
zgłoszone przez Komisję, to będą musiały być przegłosowane przez Komisję Budżetową i 
rozpatrzone przez Prezydenta. 
Członkowie Komisji opowiedzieli się za takim rozwiązaniem.

Ad. 3.
Sprawy bieżące.
Przewodnicząca poinformowała, że na najbliższym posiedzeniu Komisji w dniu 30 stycznia 
będzie omawiany temat „Wykonanie Uchwały Nr LXXVII/774/05 Rady Miasta Krakowa z 
dnia 11 maja 2005 r. w sprawie kierunków działania Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
zasad finansowania szkół”.
Zwróciła się do przedstawicieli Wydziału Edukacji o przygotowanie materiałów pisemnych 
na ten temat.

Wobec zrealizowania porządku, Przewodnicząca Komisji o godzinie 19.30 zamknęła 
posiedzenie.

  Przewodnicząca Komisji

Marta Patena
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 Protokołowała:

K. Sitek 
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